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The Organizational Learning Capacity of
Kindergartens in Hong Kong

Nicholas Sun-keung PANG & Shuk-yee POON

Abstract

The practice of organizational learning has a positive and far-
reaching effect on the development of school education in Hong
Kong. This paper aims to explore how Hong Kong kindergartens
react to educational reforms in the pursuit of quality education
and examine their learning capacity in coping with challenges
arising from educational change. After assessing the learning
capacity of respective kindergartens, this paper also investigates
the characteristics of learning organizations in kindergartens and

their difficulties in practicing organizational learning.

25



	摘要

	導言

	基本概念
	邁向學習型組織的香港學前教育
	學習型組織的特徵與現今學前教育狀況的關係
	自我超越與達至成長需求
	改善心智模式與反思創新
	建立共同願景及領導者的角色
	團隊學習與互動提升質素
	系統思考模式與增強解難能力


	研究目的
	研究方法
	研究樣本
	研究工具

	研究結果
	問卷的信度
	相關係數
	香港幼稚園組織學習的綜合能力
	從五個緯度分析香港幼稚園的組織學習能力
	背景變項對香港幼稚園發展學習型組織的影響

	訪談結果
	結論

	改變「科層體制」結構，建立共同承擔的校本精神
	發展團隊學習
	校長應積極建立學習型組織的文化
	就學校的背景現況推動學習型組織的五項修練
	將建立學習型學校視為教育理想的自我實現

	參考文獻



